



NEWS FROM YOUR MUNICIPALITY

ALWAYS BE PRUDENT

AUGUST 2023

ISSUE NO. 104

COMMUNITY INFORMATION

RM OFFICE OPEN!

Masks are now optional. Taxes can be conveniently paid online at most financial institutions or you can come in and pay using debit, cheque or cash. Credit card payments can only be made online via plastiq.com Upcoming council meetings Sept 6 and 20 2023

For upcoming events and activities please contact: St Laurent Recreation Director

Tammy Hiebert sld.recdirector@mymts.net

Text or call 204-739-3583 Please check St Laurent & District Recreation Commissions Facebook page or the Recreation bulletin board at the Welcome Centre for updates

RM of St. Laurent Starlink program is still valid until November of 2023! For details contact the RM office at 204 646 2259



RURAL MUNICIPALITY OF ST. LAURENT PUBLIC NOTICE BOARD OF REVISION

PUBLIC NOTICE IS HEREBY GIVEN THAT the 2024 Preliminary Assessment Roll for the Rural Municipality of St. Laurent has been received by the Municipal Office, 16 St. Laurent Veterans' Memorial Road, St. Laurent, Manitoba and will be open for public inspection during regular business hours.

Applications for revision may be made in accordance with Sections 42 and 43 of The Municipal Assessment Act.

APPLICATION FOR REVISION:

42(1) A person in whose name property has been assessed, a mortgagee in possession of property under subsection 114(1) of The Real Property Act, an occupier of premises who is required under the terms of a lease to pay the taxes on property, the authorized agent of the person, mortgagee or occupier, or the assessor may make application for the revision of an assessment roll with respect to the following matters:

- a) liability to taxation;
- b) amount of an assess value;
- c) classification of property; or
- d) a refusal by an assessor to amend the assessment roll under subsection 13(2).

APPLICATION REQUIREMENTS:

43(1) An applicant for revision must

- a) be made in writing;
- b) set out the roll number and legal description of the assessable property for which a revision is sought;
- c) set out which of the matters referred to in subsection 42(1) are at issue, and the grounds for each of those matters; and
- d) be filed by:
 - i) Delivering it or cause it to be delivered to the office indicated below, or
 - ii) Serving it upon the secretary at least 15 days before the scheduled sitting date of the board as indicated in the public notice.

The Board of Revision will sit on Thursday, November 16, 2023 at 10:00 a.m. in the Council Chambers of the Rural Municipality of St. Laurent, 16 St. Laurent Veterans' Memorial Road in St. Laurent, Manitoba to hear applications.

The final date on which applications must be received by the Secretary of the Board is Tuesday, October 31, 2023, at 4:30 p.m.

Dated at the RM of St. Laurent, this 1st day of September, 2023.

Billie Jean Oliver, CAO
Secretary of the Board of Revision
Rural Municipality of St. Laurent
PO Box 220, St. Laurent, MB R0C 2S0
Phone: 204-646-2259 Fax: 204-646-2705
Email: rmstlaur@mymts.net

THERE WILL BE A SCHEDULED MANITOBA HYDRO POWER OUTAGE FOR THE ST. LAURENT AREA FOR SUNDAY SEPTEMBER 10, 2023 FROM 6am to 11am

AGE FRIENDLY IS COLLECTING RECIPES.

Age friendly is collecting recipes for taste testing and for Meals-on-Wheels and/or a fundraiser cookbook.

1st Prize \$250.00 Certificate

2nd Prize \$125.00 Certificate

3rd Prize \$100.00 Certificate

(All certificates are for groceries only at MTT store) You can submit your favorite recipe only once but you may submit as many different recipes as you want to increase your chances of winning the draw! Look for entry boxes all around town at 10 different locations. Due date is Friday, September 29!

Entries can also be emailed to amanda.smith.greenthumb@gmail.com

Entries can also be made on September 30th, 2023, at the first annual Night Market located at Big Interlake Mechanical from 4 to 8 pm where the draw will take place at 8:30pm.

Each entry must have your name, address, phone number and email (if applicable).

FOOD HANDLERS COURSE

Age Friendly is hosting a food handler's course certification for those wishing to participate in Meals-on-Wheels on Saturday, Sept 23rd, 2023 for ages 16 and up. You can contact Amanda at amanda.smith.greenthumb@gmail.com by email or send a message on our Age Friendly Facebook page where updated information will continue to be posted.



Rural Municipality of St. Laurent CAREER OPPORTUNITY Economic Development Officer (EDO)

The Rural Municipality of St. Laurent is seeking qualified and interested applicants to fill the role of Economic Development Officer. Under the direction of the CAO and Council, the EDO is vital to the development and growth of the economy of the municipality.

The successful candidate should possess the following skills and qualifications:

You must have excellent computer and communication skills, both written and verbal, the ability to establish connections with staff, the public as well as outside agencies. The ability to search for and assist with grant application processes for both the RM and the non-profit community groups.

As this is a bilingual municipality, having the ability to communicate and correspond in both official languages would be considered a strong and desired asset.

This position is a 70% position with ability to flex-time hours as required. The qualified candidate can expect a salary and benefits package that reflects level of experience.

Please forward your resume with cover letter along with salary expectations and reference no later than noon on September 25th, 2023.

We thank all who apply and advise that only those selected for further consideration will be contacted.

Rural Municipality of St. Laurent
16 St. Laurent Veterans memorial Road
Box 220
St. Laurent, Manitoba R0C 2S0
Phone: (204) 646-2259
Fax: (204) 646-2705
Email: cao.rmstlaur@mymts.net

ACCESSIBILITY SURVEY WE NEED YOUR HELP!

The RM of St. Laurent is committed to provide services and ensure equal access for all people, regardless of their abilities. We are committed to respect the dignity and independence of people with disabilities and by doing so offer equal opportunity to access and benefit from the same services.

If you are disabled, know someone who has disabilities, or you have ideas on how we can improve our commitment to provide equal access to all our residents please email us at rmstlaur@mymts.net or write to us at R.M. of St. Laurent, Box 220, St. Laurent, MB, R0C 2S0

RM Staff

Billie Jean Oliver, CAO

Lorna Hildebrandt, FT Assistant CAO

Paul Belair, PT Assistant CAO

Contact us:

Phone: 204-646-2259

Fax: 204-646-2705

Email: rmstlaur@mymts.net

Web: www.rmstlaur.com

16 St. Laurent Veterans Memorial Rd
Box 220
St. Laurent, MB
R0C 2S0



LES NOUVELLES DE VOTRE MUNICIPALITÉ

TOUJOURS PRUDENT

AOÛT 2023

PUBLICATION NO 104

RENSEIGNEMENTS COMMUNAUTAIRES

BUREAU DE LA MUNICIPALITÉ OUVERT !

Le port du masque est facultative. Les taxes peuvent être commodément payées en ligne dans la plupart des institutions financières ou vous pouvez venir payer par carte de débit, chèque ou espèces. Les paiements par carte de crédit ne peuvent être effectués qu'en ligne via plastiq.com. Prochaines réunions du conseil le 6 et 20 Sept, 2023

Pour les événements et activités à venir veuillez contacter Directeur des loisirs de Saint Laurent Tammy Hiebert sld.recdirectir@mymts.net 2047393583 Veuillez consulter la page Facebook des commissions des loisirs de St Laurent ou le babillard des loisirs du centre d'accueil pour les mises à jour.

Employées de la M.R.

Billie Jean Oliver,
Agente administrative principale
Lorna Hildebrandt,
Adjointe à l'agente administrative principale
Paul Belair, Adjointe à l'agente administrative principale

Pour nous joindre :

Téléphone:
204-646-2259

Télécopieur:
204-646-2705

Adresse courriel:
rmstlaur@mymts.net

Site Web:
www.rmstlaur.com

16 Chemin Mémorial des anciens combattants de Saint Laurent
Case postale 220
Saint-Laurent, MB
R0C 2S0

Le programme Starlink de la MR de Saint-Laurent est toujours valide jusqu'en novembre 2023! Pour plus de détails, contactez le bureau RM au 204 646 2259



MUNICIPALITÉ RURALE DE ST. LAURENT AVIS PUBLIC CONSEIL DE RÉVISION

AVIS PUBLIC EST DONNÉ PAR LA PRÉSENTE QUE le rôle d'évaluation préliminaire 2024 de la municipalité rurale de Saint-Laurent sera livré au bureau municipal, 16, chemin St. Laurent Veterans Memorial, Saint-Laurent, Manitoba et sera ouvert à l'inspection publique pendant les heures normales de bureau. Les demandes de révision peuvent être présentées conformément aux articles 42 et 43 de la Loi sur l'évaluation municipale.

DEMANDE DE RÉVISION:

42 (1) Une personne au nom de laquelle un bien a été évalué, un créancier hypothécaire en possession d'un bien en vertu du paragraphe 114 (1) de la Loi sur les biens immobiliers, un occupant de locaux qui est tenu aux termes d'un bail de payer les taxes sur: le bien, l'agent autorisé de la personne, du créancier hypothécaire ou de l'occupant, ou l'évaluateur peut présenter une demande de révision d'un rôle d'évaluation à l'égard des questions suivantes:

EXIGENCES DE L'APPLICATION:

43 (1) Le demandeur de révision doit

- être faite par écrit;
- indiquer le numéro de rôle et la description légale de la propriété évaluable pour laquelle une révision est demandée;
- indiquer lesquelles des questions visées au paragraphe 42 (1) sont en litige et les motifs de chacune de ces questions; et
- être déposée par:
 - le remettre ou le faire livrer au bureau indiqué ci-dessous, ou
 - La signifier au secrétaire au moins 15 jours avant la date prévue de la séance du conseil, comme indiqué dans l'avis public.

La Commission de révision siégera le jeudi 16 novembre 2023 à 10 h 00 dans la salle du conseil de la municipalité rurale de Saint-Laurent, 16, chemin St. Laurent Veterans Memorial à Saint-Laurent pour entendre les demandes.

La date limite à laquelle les candidatures doivent être reçues par le secrétaire du Conseil est le mardi 31 Octobre 2023 à 16 h 30.

Fait à la MR de Saint-Laurent, ce 1er jour de septembre 2023.

Billie Jean Oliver, directrice générale
Secrétaire du Conseil de révision
Municipalité rurale de Saint-Laurent
Boîte postale 220,
Saint-Laurent, MB R0C 2S0
Téléphone: 204-646-2259
Télécopieur: 204-646-2705
Courriel: rmstlaur@mymts.net

**IL Y AURA UNE PANNE
D'ÉLECTRICITÉ PRÉVUE À
MANITOBA HYDRO POUR LE ST.
ZONE LAURENT POUR DIMANCHE 10
SEPTEMBRE 2023 DE 6h à 11h**

AGE FRIENDLY COLLECTE DES RECETTES.

Age Friendly rassemble des recettes pour des tests de goût et pour des repas roulantes et/ou un livre de recettes de collecte de fonds.

1er prix Certificat de 250,00 \$

2e prix Certificat de 125,00 \$

3e prix Certificat de 100,00 \$

(Tous les certificats sont valables uniquement pour l'épicerie dans le magasin MTT)

Vous ne pouvez soumettre votre recette préférée qu'une seule fois, mais vous pouvez soumettre autant de recettes différentes que vous le souhaitez pour augmenter vos chances de gagner au tirage au sort !

Recherchez des boîtes d'entrée dans toute la ville, à 10 endroits différents. La date limite est le vendredi 29 septembre ! Les inscriptions peuvent également être envoyées par courrier électronique à amanda.smith.greenthumb@gmail.com

Les inscriptions peuvent également être faites le 30 septembre 2023, lors du premier marché nocturne annuel situé chez Big Interlake Mechanical de 16h à 20h où le tirage aura lieu à 20h30.

Chaque participation doit comporter votre nom, votre adresse, votre numéro de téléphone et votre adresse électronique (le cas échéant).

COURS DE MANIPULATEURS ALIMENTAIRES

Age Friendly organise un cours de certification sur la manipulation des aliments pour ceux qui souhaitent participer à la popote roulante le samedi 23 septembre 2023 pour les 16 ans et plus. Vous pouvez contacter Amanda à amanda.smith.greenthumb@gmail.com par e-mail ou envoyer un message sur notre page Facebook Age Friendly où des informations mises à jour continueront d'être publiées.



Municipalité rurale de Saint-Laurent OPPORTUNITÉ DE CARRIÈRE Agent de développement économique (ADE)

La Municipalité rurale de Saint-Laurent est à la recherche de candidats qualifiés et intéressés pour remplir le rôle d'agent de développement économique. Sous la direction du directeur général et du conseil, l'EDO est essentiel au développement et à la croissance de l'économie de la municipalité. Le candidat retenu doit posséder les compétences et qualifications suivantes :

Vous possédez d'excellentes compétences en informatique et en communication, tant écrites qu'orales, ainsi que la capacité d'établir des liens avec le personnel, le public ainsi qu'avec des agences extérieures. La capacité de rechercher et de contribuer aux processus de demande de subvention pour la RM et les groupes communautaires à mais non lucratif.

Comme il s'agit d'une municipalité bilingue, avoir la capacité de communiquer et de correspondre dans les deux langues officielles serait considéré comme un atout fort et souhaité.

Ce poste est un poste à 70 % avec la possibilité d'adapter les horaires selon les besoins. Le candidat qualifié peut s'attendre à un salaire et à des avantages sociaux qui renvoient à son niveau d'expérience.

Veuillez faire parvenir votre curriculum vitae avec lettre de motivation ainsi que vos attentes salariales et référence au plus tard à midi le 25 septembre 2023. Nous remercions tous ceux qui postulent et vous informons que seules les personnes sélectionnées pour un examen plus approfondi seront contactées.

Municipalité rurale de Saint-Laurent
16, chemin commémoratif des anciens combattants de Saint-Laurent
Boîte 220
Saint-Laurent (Manitoba) R0C 2S0
Téléphone : (204) 646-2259
Télécopieur : (204) 646-2705
Courriel : cao.rmstlaur@mymts.net

ENQUÊTE D'ACCESSIBILITÉ NOUS AVONS BESOIN DE VOTRE AIDE!

La MR de Saint-Laurent s'est engagée à fournir des services et à assurer l'égalité d'accès à tous, peu importe leurs capacités. Nous nous engageons à respecter la dignité et l'indépendance des personnes handicapées et, ce faisant, à offrir l'égalité des chances d'accéder et de bénéficier des mêmes services.

Si vous êtes handicapé, connaissez une personne handicapée ou si vous avez des idées sur la façon dont nous pouvons améliorer notre engagement à fournir un accès égal à tous nos résidents, veuillez nous envoyer un courriel à rmstlaur@mymts.net ou nous écrire à R.M. de Saint-Laurent, CP 220, Saint-Laurent, MB, R0C 2S0